
 

 

1 

PM 2008:12 RVIII (Dnr 328-1980/2007) 

 

 

Bidrag till Stockholm Summer Games AB 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Ansökan från Stockholm Summer Games AB om årligt bidrag fr.o.m. 2008 

om 0,8 mnkr avslås.  

2. Ansökan om bidrag till Stockholmskortet år 2007 avslås. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendet 

 

Stockholm Summer Games AB (SSG) har i en skrivelse till kommunstyrelsen ansökt 

om ett permanent årligt bidrag om 0,8 mnkr för att finansiera administration av 

Stockholm Summer och Winter Games samt Stockholm Games för funktionshindra-

de. Det årliga bidraget ansöks fr.o.m. år 2008. Därutöver ansöker SSG om bidrag till 

Stockholmskortet för deltagarna i Summer Games 2007 samt tillfälligt administrativt 

stöd om 0,3 mnkr avseende år 2007. Stockholm Summer Games beviljades våren 

2007 stöd om 0,3 mnkr av idrottsnämnden i samband med tertialrapport 1 2007 för 

att täcka brister i likviditeten inför årets evenemang. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden och Stockholms 

Stadshus AB (Stockholm Visitors Board). 

Stadsledningskontoret avstyrker begäran från Stockholm Summer Games AB 

(SSG) om långsiktig finansiering av Stockholm Summer och Wintergames för ung-

domar. 

Idrottsnämnden anser inte att nämnden bör besluta i denna fråga eftersom kom-

munstyrelsen tecknat det avtal som nu gäller. 

Stockholms Stadshus AB (Stockholm Visitors Board) anser att beslut om stöd till 

Stockholm Summer Games och Winter Games bör fattas av kommunstyrelsen. 

 

Mina synpunkter 

 

Idrottsrörelsen i Stockholm genomför varje år många viktiga idrottsevenemang för 

barn och ungdomar från stockholmsområdet såväl som från andra delar av landet och 

världen. Dessa är viktiga mötesplatser och bidrar till att idrottsrörelsen stärks som 

nätverk. De visar även på betydelsen av idrott, motion och folkhälsa, och gör att be-

söksnäringen i stockholmsområdet stärks. 

Stadens stöd till dessa evenemang är viktigt och omfattande genom i första hand 

Stockholm Visitors Board. Min förhoppning är att idrottsrörelsen och andra delar av 

det civila samhället de kommande åren på ett ännu bättre sätt ska kunna använda 

stadens stöd till att genomföra olika offentliga eller interna evenemang i Stockholm. 

Samarbetet mellan staden och de olika parter som finns måste dock följa tydliga 

riktlinjer för att vara rättvist. Därför är stadens stöd inte kontantstöd i första hand, 
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utan hjälp och bistånd i arbetet med att planera och marknadsföra evenemanget. I 

andra hand finns möjlighet till ekonomiska bidrag. Staden har inte möjlighet att kon-

tinuerligt finansiera aktiviteter som inte har stockholmarna som målgrupp. 

Stadens stöd till Stockholm Summer Games har varit omfattande och kontinuerligt 

sedan mitten av 1990-talet. Det senaste avtalet slöts inför 2004 och innebar stöd un-

der fem år. Det uttalade målet i samband med avtalet var att verksamheten efter av-

talstidens slut skulle vara självförsörjande och inte längre behöva stöd från staden.  

Inför 2005 beviljades ansökan om att Stockholm Summer Games skulle få använda 

medlen för en period om fyra år istället för fem. Våren 2007 beviljades verksamheten 

ytterligare medel för att likviditeten var för svag inför sommarens spel. Stödet till 

verksamheten avslutas i och med utgången av 2007 helt i enlighet med överenskom-

melsen från 2004. Stockholms stads stöd till Stockholm Games/Solnaspelen kommer 

dock fortsättningsvis att förmedlas genom Stockholms handikappidrottsförbund. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Ansökan från Stockholm Summer Games AB om årligt bidrag fr.o.m. 2008 

om 0,8 mnkr avslås.  

2. Ansökan om bidrag till Stockholmskortet år 2007 avslås. 

 

Stockholm den 12 december 2007 

 

MADELEINE SJÖSTEDT 

 

 

Bilaga 

Ansökan om bidrag från Stockholm Summer Games AB (SSG) 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Carin Jämtin och Roger Mogert  (båda s), 

Yvonne Ruwaida (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 
 

Vi föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. Avslå borgarrådets förslag till beslut. 

2. Upprätta ett fortsatt avtal kring årligt bidrag med Stockholm Summer Games AB 

3. Ansökan om årligt bidrag fr. o. m. 2008 om 0,8 mnkr till Stockholm Summer Games AB 

bifalles 

4. Därutöver anföra följande. 

 
Stockholm Summer Games är ett viktigt årligen återkommande idrottsarrangemang. Om 

staden menar allvar i sin intention att uppmuntra barn och unga till fysisk aktivitet, bör man 

också se till att goda och inspirerande verksamheter som denna får möjlighet att även fortsatt 

bedriva sin verksamhet. Arrangemanget är också helt i linje med att staden i enlighet med det 

handikappolitiska programmet, ska bli världens mest tillgängliga huvudstad 2010. 

Genom att dra in stödet till Stockholm Summer Games skulle verksamheten inte kunna ga-

ranteras, utan risken finns då att detta uppskattade arrangemang skulle gå i graven. 

Staden bör dock kräva ett handlingsprogram till 2010 för hur verksamheten på lång sikt ska 

bära sig själv bättre, dels i samverkan  med andra aktörer, dels  genom ökad marknadsföring. 

 

Kommunstyrelsen 
 

Reservation anfördes av Carin Jämtin, Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte 

Sigemalm (alla s), Stefan Nilsson (mp) och Inger Stark (v) med hänvisning till reser-

vation av (s), (mp) och (v) i borgarrådsberedningen. 
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ÄRENDET 

 

Stockholm Summer Games AB (SSG) har i en skrivelse till kommunstyrelsen ansökt 

om ett permanent årligt bidrag om 0,8 mnkr för att finansiera administration av 

Stockholm Summer och Winter Games samt Stockholm Games för funktionshindra-

de. Det årliga bidraget ansöks fr.o.m. år 2008. Därutöver ansöker SSG om bidrag till 

Stockholmskortet för deltagarna i Summer Games 2007 samt tillfälligt administrativt 

stöd om 0,3 mnkr avseende år 2007.   

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden och Stockholms 

Stadshus AB (Stockholm Visitors Board). 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 13 juni 2007 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 
Sedan mitten av 1990-talet har Stockholm Summer Games (SSG) arrangerat ungdomsspel 

i Stockholm. Spelen har genomförts i samarbete med idrottens specialdistriktsförbund och 

föreningar i Stockholmsområdet. De idrottsgrenar som har varit representerade vid som-

marspelen har varit simning, fotboll, brottning, gymnastik och streetbasket. År 2007 tillkom 

bågskytte och trampolin. Under vinterspelen har man bl.a. spelat innebandy, basket och 

handboll. Paraplyorganisationen Stockholm Summer Games (SSG) tillhandahåller en 

gemensam infrastruktur för alla grenar. Det handlar om marknadsföring, täv-

lingsinformation, tillgång till anläggningar, boende, resor och kringaktiviteter. Klubbar eller 

andra idrottsorganisationer har stått för arrangemangen och upprättat avtal mellan dessa och 

SSG varje år. Samarbetet med staden genom idrottsnämnden har främst rört bidragsgivning 

och tillgång till idrottsanläggningar samt övernattningsmöjligheter. Av skrivelsen framgår att 

intresset från sponsorer har ökat men att evenemanget inte kommer att vara självfinansierat. 

Deltagarantalet har under senaste åren varit konstant och legat på ca 12 000 deltagare per år. 

Målsättning är att deltagarantalet ska öka till 25 000. 

Staden har sedan 2004 haft ett avtal med SSG som går ut den 31 december 2007. Under 

avtalsperioden har staden genom en budgetförstärkning till idrottsnämnden beviljat 5,9 mnkr 

totalt i bidrag, vilket är 1,3 mnkr mer än det ursprungliga avtalet. Tillfälligt anslag utöver 

avtalet har beviljats år 2005 med 1,0 mnkr och 0,3 mnkr år 2007 för att på kort sikt rädda 

innevarande års evenemang. Under avtalsperioden har idrottsnämnden varit SSG:s huvud-

sakliga kontaktyta. Idrottsnämnden ställer sig bakom SSG:s ansökan om fortsatt stöd.  

Stadsledningskontoret avstyrker begäran från Stockholm Summer Games AB (SSG) om 

långsiktig finansiering av Stockholm Summer och Winter games för ungdomar. Innevarande 

års arrangemang har tillfälligt kunnat räddas genom ett tillfälligt stöd från idrottsnämnden på 

0,3 mnkr, vilket behandlades av kommunstyrelsen den 13 juni 2007 i samband med tertial-

rapport 1. Nuvarande avtal är villkorat med att organisationen under avtalsperioden ska sam-

la sina resurser för att få verksamhetsmässig och ekonomisk stabilitet i arrangemangen. En-

ligt skrivelsen har stora ansträngningar gjorts under 2005 och 2006 för att binda upp externa 

sponsorer. Det har dock varit svårt enligt SSG att få sponsorer till ungdomsidrott i konkur-

rens med elitidrotten. Vidare kommer SL (Storstockholms Lokaltrafik) inte längre att sub-

ventionera deltagarkortet, i form av Stockholmskortet, som ger tillgång till fria transporter 

för deltagare och ledare. Enligt SSG har antalet deltagare inte heller ökat p.g.a. osäkerhet om 

arrangemangskvaliteten.  

Evenemang av denna storlek kräver ekonomiska resurser under lång tid. Stadens ska foku-

sera på sina kärnuppgifter. Det innebär att staden måste överväga både omfattning av stadens 

bidragsgivning och för vilka grupper/verksamheter bidrag lämnas. Stadens bidrag till före-

ningar och stiftelser uppgick år 2006 till totalt 298,5 mnkr, exklusive den s.k. nolltaxan, 

vilket är en ökning med drygt 20 procent sedan år 2003. Bidragsgivning genom idrotts-
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nämnden uppgick 2006 till 58,9 mnkr, genom kulturnämnden 112,8 mnkr och genom social-

tjänstnämnden 97,0 mnkr. Om staden långsiktigt ska finansiera en viss verksamhet måste en 

avvägning ske mot liknande evenemang. 

Stadsledningskontoret anser att Stockholm Summer Games (SSG) själv ska ansvara för att 

hitta samverkansformer och nätverk i syfte att åstadkomma att alla inblandade parter ska 

”dra åt samma håll”. Staden kan inte heller ge bidrag till insatser som ligger på annan myn-

dighet eller organisation, exempelvis Stockholmskortet. 

 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 18 september 2007 att god-

känna förvaltningens redovisning av Stockholm Summer Games i enlighet med 

avtal mellan staden och Stockholms Summer Games, samt överlämna ärendet till 

kommunstyrelsen för beslut. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 5 september 2007 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 
SSG har haft stöd av Stockholms stad under de år arrangemanget har genomförts. Stödet har 

bestått av såväl ekonomiskt bidrag som nolltaxa på förvaltningens idrottsanläggningar. SSG 

har betalt tillbaks cirka hälften av bidragssumman till såväl stadens förvaltningar och bolag 

för ex. upplåtelse av skolor och av Kungsträdgården, som till SL för deltagarnas lokala re-

sor.  

Från början bestod stödet av ett bidrag som beslutades ett år i taget. Stödet övergick senare 

i ett stöd som reglerades via ett flerårigt avtal. Det senaste avtalet var femårigt och gällde 

åren 2004-2008. Avtalet som tecknades av kommunstyrelsen omförhandlades 2005. I om-

förhandlingen förkortades avtalstiden enligt önskemål från SSG med ett år, vilket innebar att 

år 2005 erhöll arrangören två års bidrag (2005 och 2006). Det totala bidragsbeloppet ändra-

des inte. Anledningen till förändringen var att SSG hade likviditetsproblem. I avtalet fram-

hävs att efter avtalsperiodens slut skall SSG bära sina egna kostnader. SSG har under åren 

haft ekonomiska problem framförallt beroende på att antalet deltagare inte ökat i den takt 

som behövts. Problemområden för SSG har tidigare år varit övernattningar i stadens skolor 

som både varit kostsamma och administrativt komplicerade. Det är nu genom beslut i kom-

munfullmäktige löst där taxor har fastställt och bokningarna ska samordnas av idrottsförvalt-

ningen. Det senaste året har själva tävlingarna gett ett litet ekonomiskt överskott. Likvidite-

ten är på grund av tidigare tävlingars underskott dålig. 

Stockholm Summer Games har genom åren genomfört ungdomsevenemangen, enligt för-

valtningens bedömning, på ett professionellt sätt. Tävlingarna behövs för att ge stockholms 

ungdomarna möjlighet till bra tävlingar på hemmaplan och som en profilering av Stockholm 

som en attraktiv idrottsstad. Enligt förvaltningen är SSG:s största problem att de inte har 

lyckats få fotbollsdelen, eller någon annan stor lagidrott, att öka sitt deltagarantal och där-

med ge tävlingen ett stabilt ekonomiskt underlag. Arrangörens ekonomiska problem har 

även inneburit att marknadsföringen av arrangemanget har försvåras. 

För att få tävlingarna att åter växa behövs enligt förvaltningen ett fortsatt ekonomiskt stöd 

från staden. Omfattningen är säkert initialt av den storlek som SSG tar upp sin ansökan, 

800 000 kr per år. Under 2007 har SSG genom beslut i idrottsnämnden den 15 maj fått 

300 000 kronor och 200 000 kronor är avsatta i förvaltningens budget för Stockholm Games. 

SSG behöver även ett stöd för att samordna kontakterna gentemot de förvaltningar och bolag 

som berörs för både invigning och andra aktiviteter under spelen. Dessutom har SSG betalt 

hyra för att nyttja Kungsträdgården och Medborgarplatsen för vissa aktiviteter. Det är också 

viktigt att de deltagandes lokala resor i Stockholm kan lösas i samarbete med SL. Där har 

arrangören haft stora problem till och från under åren. 

Enligt förvaltningen måste arrangören för att tävlingen framöver skall kunna utvecklas och 

ekonomiskt stå på egna ben, ta fram ett starkt och strategiskt program för att marknadsföra 

tävlingarna gentemot aktiva och sponsorer. Ett samarbete med event- och marknadsföretaget 

PS Communication/Respons har inletts. Företaget är berett att under hösten gå in som del-
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ägare i SSG, med ett nytt kapital (100 000 kr) samt marknadsföringsresurser. Företaget har 

redan representation i SSG:s styrelse. PS Communication/Respons har sedan länge ett gott 

samarbete med staden och svarade bland annat för genomförandet av årets Tall Ship Race. 

Även Stockholms Idrottsförbund är intresserade av att stärka sitt samarbete med SSG. I 

dagarna träffar SSG också representanter för några av de största ungdomsturneringarna i 

fotboll, Piteå med 700 lag och Dalecarlia med 300 lag för att diskutera ett samarbetsavtal. 

Dessa omständigheter tillsammans med de idéer SSG har redovisat vid möten gör att för-

valtningen tror att det nu finns möjligheter att öka deltagarantal och därmed få fler sponsorer 

och en bättre ekonomi. 

Förvaltningen anser inte att idrottsnämnden bör besluta i denna fråga eftersom kommun-

styrelsen tecknat det avtal som nu gäller. I budgeten för idrottsnämndens bidragsgivning till 

barn och ungdomsföreningarna i Stockholm finns heller inte utrymme för att inrymma ytter-

ligare bidrag till SSG. Dock avser förvaltningen att även fortsättningsvis ge arrangemanget 

0-taxa för nyttjandet av stadens idrottsanläggningar. Förvaltningen är positiv till arrange-

mangets fortsättning. Om kommunstyrelsen beslutar att anvisa SSG medel även fortsätt-

ningsvis kommer förvaltningen att fortsätta det fina samarbete som redan nu finns. 

 

 

Stockholms Stadshus AB 

 

Stockholm Visitors Boards tjänsteutlåtande daterat den 10 oktober 2007 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 
Sedan starten av Stockholm Summer Games har samarbetet med staden främst rört bidrag 

och anläggningar. Inför tecknandet av det senaste avtalet beslutade idrottsnämnden i april 

2003 att bevilja ett bidrag om 400 000 kronor för 2003 för att på så sätt kortsiktigt rädda 

evenemanget. Samtidigt överlämnade nämnden frågan om en långsiktig finansiering av SSF 

till kommunstyrelsen. Nämnden uttalade att verksamheten på sikt bör anpassas så att SSG i 

en framtid kan bära sina egna kostnader utan annat kommunalt stöd än den nolltaxa staden 

tillämpar för att stödja ungdomsidrotten. 

Den 18 november 2004 beslutade kommunstyrelsen att teckna ett femårigt avtal 2004 – 

2008 med SSG. Avsikten var därefter att verksamheten skulle kunna bära sina egna kostna-

der och inte vara beroende av bidrag från staden. 

Den 8 augusti 2005 inkom SSG med en ansökan om att förändra det femåriga avtalet med 

anledning av ett historiskt underskott som verksamheten drivs med. Kommunstyrelsen fatta-

de därefter beslut om en förändring av avtalet vilket innebar att det totala bidraget i det fem-

åriga avtalet istället skulle betalas ut under fyra år med avslut efter 2007 års evenemang. 

Avsikten med detta vara att SSG skulle få en ekonomi i balans. 

Den 8 mars 2007 inkom SSG med denna ansökan och genom beslut i idrottsnämnden den 

15 maj erhöll SSG ett bidrag om 300 000 kronor. Vidare är 200 000 avsatta i idrottsförvalt-

ningens budget för handikappspelen Stockholm Games – Solnaspelen. Beträffande möjlighe-

ten att säkerställa fria transporter för deltagarna i evenemanget anser vi detta vara en sak för 

SSG att avtala med SL. Per idag har SL valt att, bland annat, engagera sig som sponsor i 

evenemanget Eken Cup, världens största handbollsturnering på gräs. Genom vår lotsfunktion 

har vi istället medverkat till att SL erbjudit SSG att till ett reducerat pris köpa ungdomskort. 

Här kan noteras att ca 80 procent av deltagarna i Stockholm Summer Games är bosatta i 

Stockholmsregionen. 

Beslutet avseende stödet tom 600 000 kronor årligen för administrationen av Stockholm 

Summer Games och Winter Games menar vi bör fattas av kommunstyrelsen. Detta med 

anledning av att stadsledningskontoret i sitt yttrande den 11 augusti 2005 redan konstaterat 

att evenemanget inte i tillräcklig omfattning uppfyller de krav som av kommunfullmäktige 

beslutade evenemangspolicy (utl 102:2001) ställs för att få kommunalt stöd. Dock framhålls 

i yttrandet att det kan vara av intresse för staden att under kortare period stödja evenemanget 

eftersom verksamheten har varit viktig för Stockholm och stadens idrottsliv. 

Vi vill särskilt framhålla möjligheten att genom en forstsatt satsning från idrottsförvalt-

ningens sida och om så medges en tidsbegränsad och riktad satsning från kommunstyrelsen 

till Stockholm Games – Solnaspelen, utveckla handikappidrotten i Stockholm. En sådan 
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satsning bör ligga mycket väl i linje med Stockholms ambition att vara världens mes till-

gängliga huvudstad 2010 i enlighet med det handikappolitiska programmet. 

 

 


